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Abstract: Air and satellite traffic control and tracking is carried out by official international and state systems. 

Online aircraft and satellite monitoring services are available on the Internet. The paper discusses the features of 

the satellite and air traffic control system using the example of Minsk airport and the Flight Radar system, 

BSUSat satellites and the Orbitron system. 
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َخى انخذكى فٍ انذزكت انجىَت والألًار انصُاػُت وحخبؼها يٍ خلال الأَظًت انذونُت وانذكىيُت انزسًُت. حخىفز خذياث يزالبت انطائزاث  :الخلاصة 

انصُاػُت ػبز الإَخزَج ػهً الإَخزَج. حُالش انىرلت يًُشاث انمًز انصُاػٍ وَظاو يزالبت انذزكت انجىَت باسخخذاو يثال يطار يُُسك  والألًار

 .Orbitronوَظاو  BSUsatوَظاو رادار انطُزاٌ والألًار انصُاػُت 

 .انجىَت انًزالبت انجىَت، انذزكت انصُاػُت، الألًار ،BSUSAT :الكلوات الوفتاحية 
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Introduction 
The world is witnessing an increase in air and satellite traffic. BSUSat-2, 

the second BSU nanosatellite, was successfully launched into orbit on 27 June 

2023 at 14.34.49. Its capabilities can be used in civil aviation to improve flight 

safety. The flight of aircraft (aircraft) pass through several ATC (air traffic 

control) centres, each of which is responsible for its own area of responsibility 

and, as a rule, does not have detailed information on the further movement of 

aircraft. Therefore, the need for global online aircraft tracking systems has 

increased dramatically. 

Results and discussion 

Monitoring of flights in the airspace is carried out both by regional ATC 

centres (air traffic control) and global monitoring systems: 

https://www.flightradar24.com/data/ [2], https://ru.flightaware.com/live/, etc.) or 

with the help of specialised software such as The Flight Tracker (iOS, Android), 

Flightradar24 (iOS, Android). 

Fig. 1 shows the diagram of hourly load (number of departures and 

landings per hour of civil aviation aircraft) at Minsk National Airport for 

21.02.2024, calculated on the basis of Flightradar24 data. 

 
                                        Fig 1.Hourly download 

Satellite traffic monitoring can be done online: 

https://db.satnogs.org/satellite/, https://www.space-track.org, https://bsusat.com, 

etc.) or with specialised software such as Orbitron. 

Conclusion 

Existing satellite and aircraft monitoring systems can be used in joint 

measurement systems to, for example, improve real-time position monitoring of 

satellites, aircraft, and other flying vehicles. 

 هقذهة
 وهى ،BSUSat-2 انساحم إطلاق حى .انصُاػُت والألًار انطُزاٌ دزكت فٍ سَادة انؼانى َشهذ

 وًَكٍ .14.34.49 انساػت فٍ 2023 َىَُى 27 فٍ انًذار فٍ بُجاح ،BSU َىع يٍ َاَىٌ ساحم ثاٍَ

 ػبز (انطائزاث) انطائزاث ردلاث حًز .انطُزاٌ سلايت نخذسٍُ انًذٍَ انطُزاٌ فٍ لذراحه اسخخذاو

 ػايت، وكماػذة انخاصت، يسؤونُخه يُطمت ػٍ يسؤول يُها وكم انجىَت، انذزكت يزالبت يزاكش يٍ انؼذَذ

 ػانًُت أَظًت إنً انذاجت اسدادث نذنك، .الأخزي انطائزاث دزكت ػٍ يفصهت يؼهىياث نذَه حخىفز لا

 .كبُز بشكم الإَخزَج ػبز انطائزاث نخخبغ

 النتائج والوناقشة
 انجىَت انذزكت يزالبت يزاكش يٍ كم طزَك ػٍ انجىٌ انًجال فٍ انجىَت انزدلاث يزالبت حخى

 :انؼانًُت انًزالبت وأَظًت (انجىَت انذزكت يزالبت) الإلهًُُت

https://www.flightradar24.com/data/statistics، https://ru.flightaware.com/live/، 

 (Androidو iOS َظايٍ) The Flight Tracker يثم يخخصصت بزايج بًساػذة أو (إنخ

 .(Androidو iOS َظايٍ) Flightradar24و

 انساػت فٍ وانهبىط انًغادرة ردلاث ػذد) انساػت فٍ نهذًىنت انبُاٍَ انزسى 1 انشكم َىضخ

 بُاَاث أساص ػهً يذسىبا   ،21.02.2024 بخارَخ انىطٍُ يُُسك يطار فٍ (انًذٍَ انطُزاٌ نطائزاث

Flightradar24. 

 
 ساػت كم انخُشَم -1 انشكم

 

 :الإَخزَج ػبز انصُاػُت الألًار ػبز انًزور دزكت يزالبت إجزاء ًَكٍ

https://db.satnogs.org/satellite/، https://www.space-track.org، https://bsusat.com، 

 .Orbitron يثم يخخصصت بزايج باسخخذاو أو (إنخ

 

 الخلاصة

 يشخزكت لُاص أَظًت فٍ انذانُت وانطائزاث انصُاػُت الألًار رصذ أَظًت اسخخذاو ًَكٍ

 ػهً انذمُمٍ انىلج فٍ الأخزي انطائزة وانًزكباث وانطائزاث انصُاػُت الألًار يىالغ رصذ نخذسٍُ

 .انًثال سبُم
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